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Acta de Sessió de Consell Municipal de Districte 2

ACTA DE SESSIÓ DE Consell Municipal de Districte 2 2 de novembre de 2023

 

Membres assistents
Luisa Melgares Aguirre  Presidenta

Roser Maria Ortega Aldea  Secretaria

Francesc De Sales Sañe Guix Junts

Carlos Lazaro Hernando PSC-PC

Maria Pilar Alvarez Sanchez TxT

M Isabel Gregorio De La 
Encarnacion

ERC

Antonio Jimenez Perez AV Torre-Sana

Miguel Coso Huguet Av Habitatges del Parc de la Maquinària

Adrian Vargas Cazorla Av Montserrat

Loida Panades Rubio Av ca N’anglada

Abundio Lozano Roman Ass Diabòlics d’Ègara

Jose Ruiz Rodriguez Ass Gent Gran D II

Antonio Cazorla Roldan Grup de Colonies ca n’Anglada

Xavier Gomez Vidal Centre d'Esplai Tremola

Fernando Viedma Moya Club Gent Gran Ca n’Anglada, Monstserrat i Torre-Sana

Jordi Trujillo Agullo Cuidem Ca n’Anglada

Eunice Muniesa Vers Col. Dones  Ca n’Anglada

Josep Mª Argemi Argelaguet Institut Mont Perdut

Antonio Morales Luque Av 16 Septiembre Polígono Vilardell

Lidia Muniesa Vers Manantial de Vida

Antonio Acosta Gallego AV Habitages Parc Maquinària

Francisco Javier Lopez Miranda VOX

Sandra Carrizo Ayza EI l'Eina SCCL

Mercedes Garcia Ortiz CAP Est

Membres excusats
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Miguel Coso Huguet Av Habitatges del Parc de la Maquinària

Antonio Cazorla Roldan Grup de Colonies ca n’Anglada

Montserrat Alvarez Lopez Institut Escola Antoni Ubach 

Altres assistents
Maise Balcells Mundet 1ª Tinenta d’Alcalde de l'àrea de Serveis Generals i Govern Obert

Meritxell Lluís i Vall 4ª Tinenta d’Alcade de l’àrea de Qualitat Democràtica i Drets Humans

Manuel Ramírez Veí Habitatges Parc de la Maquinària

Membres absents
Abdoulaye Seck Null Ass. Catala Residents Senegale

Josep Mª Argemi Argelaguet Institut Mont Perdut

Antonio Morales Luque Av 16 Septiembre Polígono Vila

Sellam El Haouachi Null Ass. Catalana per l’amistat i futur

Hamid Azaroual El Bachiri Ass. Comunitat Musulmana de Terrassa

Marcos Moreno Monjon Escola Ramon Pont

Kaoutar El Hamiani Lakachra Dones Esperanza

Al C.C. Montserrat Roig (Av. Barcelona, 180) es reuneix el Consell Municipal de Districte 2, de 
forma presencial per fer en primera convocatòria, i amb naturalesa pública, sessió ordinària, sota la 
Presidència de Luisa Melgares Aguirre.

Oberta la sessió per la Presidència, quan són les 18:00 h del dia 2 de novembre de 2023, es procedeix 
a donar pas als assumptes que conformen l’ordre del dia de la present sessió. 

Ordre del dia

1 Constitució del Consell Municipal de Districte 2 
2 Elecció de la vicepresidència del Consell Municipal de Districte
3 Informacions de Presidència
4 Precs i preguntes
5 Consultes de la ciutadania

1. Constitució del Consell Municipal de Districte 2 

La Sra. Melgares presenta a les persones que acompanyaran a la presidència en aquesta sessió de 
constitució del Consell Municipal del Districte 2

-  Sra. Maise Balcells, 1a Tinenta d’Alcalde de l’Àrea de Serveis Generals i
Govern Obert, Regidora d’Estructura Territorial i Districtes
-  Sra. Meritxell Lluís, 4a Tinenta d’Alcalde de l’Àrea de Participació, Qualitat
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Democràtica i Drets Humans i Regidora de Participació Ciutadana
- Sra. Roser Ortega, Secretària tècnica

La Presidència dona la paraula a la Sra. Meritxell Lluís i diu que vol compartir, com a regidora de Qualitat 
Democràtica, la importància dels consells de districte en la millora de la qualitat democràtica   en la 
presa de decisions del govern. Són  canals de proximitat, de trobada i d'interlocució claus per 
l'Ajuntament on podem debatre, recollir opinions i propostes que poden incidir en les decisions 
municipals que afecten al districte i a la ciutat per donar respostes conjuntes a la complexitat dels reptes 
actuals.

Creiem que la cogovernança és la manera d' abordar les polítiques públiques,  i només amb la vostra 
implicació i la col·laboració,  podrem avençar conjuntament en la millora de la qualitat de  vida de la 
nostra ciutat. 
Comptem amb un important nombre d'espais de participació estables, a part del consells de districte, 
comptem amb els consells sectorials, les diferents taules i comissions (un total de més de 40).
Aquests espais es constituiran de nou i continuaran la seva tasca en aquest mandat, i és l'objectiu 
d'aquest govern millorar de forma conjunta la seva qualitat i  avançar en la recerca de nous models més 
àgils i propers que permetin una millor i major corresponsabilitat en la governança de la ciutat.
Per a la constitució del consell hem considerat important facilitar-vos dos documents que trobareu a la 
carpeta que us hem lliurat a l'entrada:
- Fitxa del consell on trobareu la informació sobre els objectius i els aspectes més importants vers el 
seu funcionament. Creiem que és un bon punt de partida per a l'inici de l'activitat del consell: que tothom 
conegui com pot participar i que sàpiga els objectius principals del consell (com el d'elevar propostes 
d'acord als òrgans de govern). 

- Guia sobre els mecanismes de participació que hem elaborat per donar a conèixer i fer més 
accessibles les vies que tenen les entitats, els col·lectius i la ciutadania per participar en els assumptes 
municipals, i que estan establerts en el Reglament Municipal de Participació Ciutadana. 

En la guia i la fitxa trobareu la informació de la plataforma "Participa a Terrassa", el portal digital de la 
participació de la ciutat. Aquí trobareu la informació del vostre consell  (sessions, actes, documents..) i 
de la resta d'espais de participació així com dels processos de participació que es posen en marxa.

Tot seguit, la Sra. Lluís, afegeix, que sovint hi ha la percepció  de què els consells no arriben als 
objectius marcats i en aquest sentit, volem aconseguir, conjuntament amb tots vosaltres:
 

• Que tinguin un major impacte en la gestió municipal, però per això,  cal que elaborem 
propostes conjuntament i treballem plegats.

• Que es debatin qüestions rellevants i que es generi qualitat deliberativa, és a dir, 
analitzar o diagnosticar problemes concrets que vosaltres detecteu, sempre en clau 
d’interès general del districte.

• Que es faci una avaluació conjunta per a detectar i incorporar les possibles millores en 
el consell.

• Que siguin coneguts per la ciutadania: posar en valor la tasca que feu i que hi hagi 
participació.

Aquests canvis no necessiten de modificacions normatives, es poden aconseguir millorant el 
funcionament i la pràctica quotidiana, entre tots i totes. I és per això que vosaltres, els
consellers i conselleres, també teniu un paper molt important a fer.  

Per tot això, encoratgem als membres del consell a que participin plenament d'aquest òrgan, i siguin 
transmissors del funcionament d'aquests espais al conjunt de la ciutadania.
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Finalitza la seva intervenció dient que volem que els òrgans de participació de la nostra ciutat siguin 
veritables espais de deliberació, per tal d'ajudar a construir un veritable model de governança.

La Presidència dona la paraula a la Sra. Maise Balcells i i explica que fa uns dies, l’equip de govern va 
presentar el Programa de Govern per al mandat 2023-2027. Entre les línies prioritàries a les quals s’han 
compromès en aquest mandat,  hi ha la de posar a les persones al centre de totes les actuacions i 
decisions polítiques, però no només com a beneficiaris d’aquestes actuacions, sinó també com a 
promotors d’iniciatives i projectes de ciutat. 

Volem anar de la mà dels terrassencs i terrassenques en la detecció de necessitats, en l’elaboració de 
propostes i en la presa de decisions. I, per assolir-ho, comptem amb «la gent del territori», perquè les 
persones que millor coneixeu els districtes, els barris, els carrers… i que viviu el seu dia a dia sou 
indispensables per perfilar la Terrassa del present,  i projectar la Terrassa del futur. 
Per això és tan important el paper dels Consells Municipals de Districte, que són els òrgans de consulta 
i participació dels 7 districtes en què es divideix territorialment la nostra ciutat. Aquests, estan formats 
pels col·lectius i les persones que hi viuen i donen vida als seus barris,  sou els que millor coneixeu les 
seves problemàtiques, valors i oportunitats. 

Avui celebrem la constitució del Consell Municipal del Districte 2, un òrgan que va néixer fa més de tres 
dècades per donar resposta a la voluntat de governar buscant la implicació de la ciutadania i dels 
diferents actors de la ciutat, a l'hora d'avaluar i compartir decisions sobre les polítiques i actuacions 
públiques. 

En aquest marc de participació, també cal destacar la capacitat cohesionadora que tenen els consells. 
Treballant colze a colze per Terrassa s’enforteix el sentiment de pertinença de la ciutadania als barris 
de la ciutat i es reforça la cohesió social i el teixit comunitari.  

Un altre dels compromisos és avançar cap a la millora dels consells perquè siguin veritables espais de 
treball, deliberació, i acompleixin les funcions bàsiques que tenen assignades i facin possible la 
corresponsabilitat amb el Govern de l’Ajuntament de Terrassa. Treballarem perquè així sigui. 

En aquest espai teniu la possibilitat de debatre sobre les necessitats del territori, compartir idees per 
millorar els barris i el districte i per fer propostes al Govern Municipal.  Alhora que, com a persones 
membres del consell, també pugueu fer el seguiment de l’actuació dels diferents serveis i equipaments 
municipals al districte i pogueu proposar millores en el seu funcionament. 

Altres accions que podeu portar a terme des del Consell Municipal de Districte són: 

-Proposar i afegir temes a l’ordre del dia fins a 24 hores abans de l’inici del consell. 
-Animar al veïnat a implicar-se en els afers del consell aportant les seves idees i preocupacions amb 
l’opció de les intervencions de la ciutadania (contemplada a l’ordre del dia de totes les sessions). Perquè 
una comunitat més participativa és una comunitat més forta. 
-Proposar la inclusió en el plenari, com a membre amb veu i vot, d’altres persones que puguin enriquir 
el consell.  
-I crear grups de treball, comissions o taules per abordar diferents temàtiques d’interès del consell.  

A partir d’avui, ens veurem com a mínim 4 cops l’any, a banda de les reunions extraordinàries que 
siguin necessàries. Com bé sabeu, aquí estem representats entitats, col·lectius, ciutadania i grups 
municipals, una diversitat que pot generar discrepància d’opinions i interessos i, per això, és important 
respectar les diferents perspectives i treballar col·laborativament per arribar a solucions que beneficiïn 
a la majoria de la comunitat. 

Des del territori, entre tots i totes treballarem per construir la millor Terrassa possible. 
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A continuació la Sra. Melgares cedeix la paraula als consellers i conselleres per que manifestin quines 
són les seves expectatives vers el Consell i apuntin els temes més rellevants per al barri.

Prenen la paraula els Srs. Manuel Ramírez i Antonio Acosta i demanen que es cerqui solució al tema 
del nom del carrer Pedra Blanca ( a hores d'ara ha deixat de sortir a Google Maps ). També  es valora 
la necessitat de reubicar la placa amb el nom del carrer i es demana la col·locació d'una segona placa. 
Per altra banda,  demanen més celeritat a l'hora de resoldre els problemes plantejats per les entitats.

Pren la paraula la Sra. Sandra Carrizo i comenta que des de la seva entitat ( L'Eina Cooperativa) i el 
consell,  voldria crear sinergies i projectes en comú per treballar-los al territori.

Pren la paraula el Sr. Jordi Trujillo i demana una dinamització del districte tan a nivell de l’administració 
com de les entitats i transparència en les intervencions que fa l’administració al territori. En referència 
als temes a tractar estarien la neteja, la seguretat i el tracte als veïns/es (joves i gent gran).

Pren la paraula el Sr. Antonio Jiménez i diu que espera que es treballi per al barri i per al districte. Sobre 
els temes a tractar: neteja, seguretat, anella verda, educació, sanitat...

Comenta la Sra. Melgares que quan es vulgui tractar un tema concret, s’avisi amb antelació,  a través 
de la secretaria del consell, i així poder preparar-ho i convidar als serveis implicats.

Pren la paraula el Sr. Antonio Cazorla i comenta que el consell no està servint per a res i demana grups 
de treball amb tots els estaments i àmbits socials i empresarials. Demana als grups polítics que deixin 
a les associacions de veïns i als moviments socials que desenvolupin la seva feina. Recorda el projecte 
dels 80 habitatges socials a Montserrat que finalment no es va dur a terme,  i fa incís, en la falta de 
recolzament per part de l’Ajuntament en el tema de la denúncia per terrorisme financer.

Pren la paraula el Sr. Francisco Javier García i comenta que es la primera vegada que participa al 
consell,  i es mostra optimista en fer un treball pel bé comú.

Pren la paraula el Sr. Francesc Sañé i diu que com a representant d’un grup polític ve a ajudar en allò 
que faci falta.

Pren la paraula el Sr. Carlos Lázaro i recorda que en els darrers dos anys ha hagut molts problemes 
amb el quòrum per iniciar les reunions,  i que en moltes ocasions hi havia més grups polítics que veïns 
i veïnes. Al final, es participa si es veu una certa utilitat en la participació per que et millora el dia a dia. 
El consell ha de ser deliberatiu però també ha de ser resolutiu.

Pren la paraula la Sra. Eunice Muniesa i diu que venen a sumar.

Pren la paraula el Sr. Josep Ruiz i comenta que els consells no han recollit els problemes de les entitats 
i espera que l’Ajuntament escolti realment al consell. Sobre els temes a tractar remarca la creació de 
les oficines d’atenció a la gent gran a cada districte. Per altra banda comenta que s’ha de millorar la 
imatge del barri de Ca n’Anglada.

Pren la paraula la Sra. Loida Panades i demana que els consells siguin participatius,  no només 
informatius.

Pren la paraula el Sr. Fernando Viedma i demana que hi hagi accions,  no només promeses.

Pren la paraula la Sra. Rafica i demana la participació del col·lectiu de cultura marroquina i de persones 
d'altres nacionalitats a les festes del barri. 

Pren la paraula la Sra. Mercedes García i comenta que des del CAP EST intentaran recollir totes les 
necessitats que hi hagin en l’àmbit de salut i col·laborar en totes les demandes, ja que,  la salut no es 
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només estar o no malalt,  sinó que l’entorn també influeix. Sobre temes a tractar, qualsevol tema que 
tingui a veure amb el benestar de les persones que viuen al barri.

Pren la paraula la Sra. Maribel Gregorio i demana més participació per part de la gent jove.

Pren la paraula el Sr. Xavier Gómez i comenta que espera poca participació per que té la sensació de 
què no es un òrgan que serveixi per a molt, malgrat això diu que fan una aposta per ser-hi. Diu que 
hauria de ser un òrgan més decisiu. En referència als temes que els hi agradaria tractar, demana que 
s’aposti per la infància i la joventut d’aquests barris tant estigmatitzats. Cal treballar en una nova 
estructura de ciutat, ja que a hores d'ara està mirant molt cap al centre i cal que surti una nova manera 
d’entendre la ciutat, per tal que succeeixin coses a tota la ciutat. Per altra banda, caldrà treballar per a 
que a les terceres generacions de nens/es,  deixem de veure-les,  com a immigrants.

Pren la paraula la Sra. Pilar Álvarez i demana que hi hagi molta més representació i més comunicació 
entres de les entitats del barri, que es faci un canvi total en la forma de fer el consell,  i que les coses 
que es decideixin es portin a terme.

Pren la paraula la Sra. Melgares i en referència als comentaris sobre la falta de participació, comenta 
que es podria treballar en la dinamització del consell. La intenció es solucionar els problemes encara 
que aquestes solucions a vegades no agradin a tothom.

2.- Elecció de la vicepresidència del Consell Municipal de Districte

La Sra. Melgares informa que des de la Secretaria del Consell s’ha enviat un correu electrònic oferint 
la possibilitat d’avançar la presentació de les candidatures.

Aquest correu es va enviar als consellers/es el passat 24 d'octubre, a data d'avui no hem rebut cap 
candidatura al càrrec de vicepresidència del CMD2, motiu pel qual,   us traslladem de nou la consulta 
en el primer Consell d'aquesta legislatura.

La Sra. Melgares pregunta si hi ha cap candidat.

El Sr. Antonio Jiménez Pérez de l’AV Torre-Sana presenta la seva candidatura.

Per unanimitat dels consellers i conselleres presents a la reunió, el Sr. Antonio Jiménez Pérez es triat 
com a Vicepresident del Consell Municipal del Districte 2.

3.-INFORMACIONS DE PRESIDÈNCIA

La Sra. Melgares informa de les d'activitats rellevants al districte: 

SORTIDA:"EL CAMÍ DELS BANDOLERS", Diumenge 5 de novembre. Organitzat entre d'altres per Veu 

pròpia. 

25 N: CONCENTRACIÓ DE LA CIUTADANIA DE REBUIG VERS LA VIOLÈNCIA MASCLISTA ( No es 
farà el 25 de novembre per caure en dissabte) 
Data concentració : 24/11/2023 ( Divendres)
Hora: 19:00 h
Lloc: Accés principal al Centre Cívic Montserrat Roig
Format acte base:
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• Encesa d'espelmes
• Lectura del manifest institucional. Lectura dels diferents paràgrafs per part de les entitats que 

vulguin participar.
• Minut de silenci

En paral·lel el Col·lectiu de Dones de Ca N'Anglada prepararà un mural amb un contingut molt 
significatiu. La resta d'entitats territorials col·laboraran en la lectura del manifest institucional.

ACTIVITATS DE NADAL:

PARC NADALENC  a l'antic Mercadal Martí l'Humà del 15 de desembre al 7 de gener de 2024. 
Organitzat per les AAVV de Montserrat i Torre-sana i Diabòlics d'Ègara. 

Pren la paraula el Sr. Adrián Vargas i comenta que aquest projecte està aturat en aquests moments, 
donat que l’empresa que havia de muntar-ho s’ha fet enrere i s’està buscant una altra empresa. Vers 
les fires, es comenta que s'està lluitant per derogar la «llei del placero». Tot seguit, suggereix,  que 
cada associació s’hauria de fer càrrec de les seves fires.

VISITA PATGE XIU-XIU  
Data visita del Patge: 30/12/2023
Hora: 11:00 a 13:30 h
Lloc. Antic Mercadal Martí l'Humà

Activitat organitzada pel Social amb la col·laboració de les entitats del D2.

RECULL D' ACTIVITATS NADALENQUES AL DISTRICTE 2.  Per tal de poder incorporar les vostres 
activitats nadalenques del districte a la "Revista Nadal 2023" necessitaríem disposar de la vostra 
programació com a data límit el proper 7 de novembre. 

4.-PRECS I PREGUNTES 

Pren la paraula el Sr. Josep Ruiz i demana més presència de la ciutadania i de les entitats a la 
concentració que es fa cada dilluns a les 18 h davant de l’Ajuntament per aturar les guerres , alhora es 
recorda que s’ha convocat una manifestació " No a les guerres" el proper dissabte 11 de novembre a 
les 12 del migdia, que anirà del Portal de sant Roc al Raval de Montserrat. Demana assistència massiva.

Pren la paraula el Sr. Xavier Gómez i demana el posicionament públic de l’Ajuntament en aquest tema 
de la guerra.

Pren la paraula la Sra. Melgares i comenta que es va votar aquesta petició al Ple Municipal,  i que es 
va publicar.

5.-CONSULTES CIUTADANIA
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La Sra. Melgares informa que Segons art. 29.11 RMPC: "Si la ciutadania ho demana abans de la sessió, 
poden intervenir al final de la reunió del Consell i exposar les seves queixes, suggeriments…"

Pren la paraula la Sra. Rafica i comenta que la seva associació va participar en el Pla 2030 amb la 
petició d’una pista de basquet i un pàrquing de cotxes.

Respon la Sra. Melgares i diu que la Taula 2030 està pendent de convocar-se de nou i es donarà 
resposta a aquestes qüestions en aquesta reunió.

Pren la paraula el Sr. Antonio Cazorla,  i pregunta si  la visita que va fer l’Alcalde al Papa, va ser per 
presentar les 440.000 signatures que es van entregar al "Defensor del Pueblo" pels casos de pederàstia.

Respon la Sra. Melgares i diu que pren nota i que contestarà, però que creu que no era aquesta la 
finalitat de la visita,  sino que era la promoció de la Seu d´Ègara com a patrimoni de la humanitat davant 
l’UNESCO.

Pren la paraula la Sra. Rafica i comenta que malgrat que la comunitat musulmana es majoria al barri,  
tenen poca participació a la festa major del barri.

Respon la Sra. Melgares i comenta que es convocarà una reunió amb l’associació de veïns per parlar 
d’aquest tema.

Alhora, la Sra. Melgares posa de manifest que hi ha manca de participació per part dels comerciants 
en alguns barris de la ciutat, en el cas del Districte 2, es detalla que el motiu és  perquè es va dissoldre 
l’Associació de Comerciants de Ca n’Anglada., aquest estiu.

Luisa Melgares Aguirre s’acomiada dels consellers i conselleres i agraeix la seva assistència, i no 
havent-hi cap més assumpte a tractar, quan és , per part de la Presidència s’aixeca la sessió, de la 
qual s’estén la present acta.

Terrassa, a la data de la signatura electrònica

Secretaria Presidència
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